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Abstract

We are trying from this research paper to focushendefinition of the security and the
security threats in the concepts in the internafioalationships...and emphasis on the most
important changes coming from the end of the cold, which effected many fields and
concepts, such like the security, so we find neWndm®ns started being initial, like the
human security, without forgetting the change ia tiature of the security threats; to be more
complicated new and multi transnational non-statera

Résumeé

Cet article vise a discuter du concept des mensdagitaires et de la sécurité au sens
donnédans la littérature des relations internationaées prenant en compte les principaux
parametres qui ont accompagné la fin de la guedige. Une situation qui a fortement
participé a la transformation du concept de ségupibur passer d’'un souci exclusif de I'Etat a
une sécurité qui eglobales individus et les groupes, tout en montimmiature des menaces
qui sontdevenues de plus en plus complexes, diversifieesneperpétuel changement
impliquant d’autres acteurs que I'Etat
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